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Vodohospodářský spor 
– unikátní seriál
Redakce JN se pokouší  

rozklíčovat důležité události  
k největšímu problému  

krajského města, kterým jsou 
spory mezi Jihlavou a SVAKem.

2. díl: 
Roky 2009 až 2012, marný 
boj o dotaci z EU, komedie 
s výběrovým řízením a zostře-
ní vzájemných vztahů.
 (Více na str. 12–13)

ŠKOLNÍ ROK SKONČIL. Pro deváťáky ze ZŠ Demlova je vysvědčení rozlučkou se základní školou, mnozí pokračují na střed-
ních školách. Letošní rok poznamenalo uzavření škol kvůli epidemii koronaviru, ale doufejme, že výpadek ve výuce studenti 
brzy doženou.  Foto: Lubomír Maštera

Zastupitelé schválili další finanční 
půjčku pro Teniscentrum, v němž 
má město majoritu.

K již dříve poskytnutým půjčkám 
ve výši 600 tisíc a 1,5 milionu Tenis-
centrum nyní obdrží dalších 1,5 
milionu se zahájením doby splatnos-
ti v březnu 2023.

V letošním roce přišlo Teniscent-
rum za dobu nouzového stavu přib-
ližně o 900 tisíc na příjmech.  Spo-
lečnost v současné době má splácet 
150 tisíc měsíčně, ale kvůli korona-
viru ČSOB platby pozastavila. „V 
současné době probíhá v Teniscentru 
určitá restrukturalizace, tak věřím, že 
se dostaneme ke snížení té ztráty,“ řekl 
náměstek Petr Ryška (ODS).  Myslí 
si, že by už neměl být problém tyto 
půjčky splácet za dva roky, kdy dojde 
ke snížení ztráty.

Zastupitel Radek Popelka (ANO 
2011) připomenul, že druhý největší 

akcionář firmy „naznačil něco o tom, 
že by poslal společnost do insolvence. 
Tak mne zajímá, proč tento společník 
nebyl požádán také o půjčku?“ zeptal 
se na zastupitelstvu.

Jenže vedení města společníka 
nezná. Zastupuje ho firma nebo 
právní kancelář a ta se vyjádřila, že je 
překvapena stavem Teniscentra.

Předseda finančního výboru Jiří 
Pokorný (ANO 2011) požadoval 
záruku, že půjčka v případě insolvenč-
ního řízení bude připsána do majetko-
vého podílu města, ale to by prý muse-
lo být upraveno stanovami firmy. 

„Pokud by se mělo jednat o změ-
nu podílu ve společnosti, tak to musí 
schvalovat valná hromada a my potře-
bujeme 75% shodu, což znamená, že 
tu se svými 52 procentním podílem 
nejsme schopni zařídit a je velmi málo 
pravděpodobné, že by ten druhý akci-
onář s tímto souhlasil,“ řekl předseda 

představenstva společnosti Vojtěch 
Prchal (Žijeme Jihlavou!).

Proti půjčce hlasoval Jaromír Kali-
na (KDU-ČSL). „Považuji dění v 
Teniscentru za velmi nešťastné. Budu 
hlasovat proti, ale ne z toho důvodu, 
že nechci pomoci, ale protože zápůjčka 
podle mě není řešením. Jsem přesvědčen 
o tom, že Teniscentrum nebude schop-
no ty kumulované zápůjčky splácet. 
Takže bych se přimlouval za to, aby se 
hledalo jiné řešení.“

Jako příklad nepořádku ve společ-
nosti uváděl zastupitel Popelka také 
to, že na webových stránkách firem je 
uvedeno, že předsedou představenstva 
je stále Jaromír Kalina, který byl již ale 
v minulosti z této funkce odvolán.

Nakonec byla finanční půjčka 
poskytnuta těsnou většinou devate-
nácti hlasů pro, šest hlasů bylo proti 
a deset se zdrželo. -lm- 

 Více na str. 10.

Jihlavské Teniscentrum získalo  
další půjčku od města

Kraji Vysočina 
je dvacet let

V letošním roce si připomínáme 
dvacetiny Kraje Vysočina. Za svoji 
éru dvakrát změnil název. Do května 
2001 to byl Jihlavský kraj, poté pouze 
kraj Vysočina a od července 2011 je 
Kraj Vysočina. 

Celkem 13 nových krajů a samo-
statná Praha vznikly v lednu roku 
2000 v rámci vyššího územně-správ-
ního uspořádání státu. Nesly jména 
svého krajského města. Jihlavský kraj 
se tak vrátil ke svému historickému 
názvu, pod nímž figuroval od 16. sto-
letí ve členění Moravy a později země 
Moravskoslezské. 

Historický vývoj našeho území neu-
stále ovlivňovaly reformy uspořá-
dání, ale podoba historického kraje 
se oproti tomu dnešnímu o mnoho 
nezměnila. Po změně krajské hranice 
po roce 2003 se jen východní hranice 
více posunula směrem do Čech. 

Raritou Kraje Vysočina je fakt, že 
zasahuje do historických území Čech 
a Moravy, které kraj půlí pomyslnou 
čarou od severovýchodu po jihozá-
pad, tedy zhruba od Žďáru po Telč. 
Proto si dnes s oblibou připomínáme 
zemské hranice a hraniční kameny 
mezi Čechami a Moravou. 

Česká republika se současně dělí na 
14 samosprávných krajů a 6 253 obcí. 
První volby do nově zřízených zastu-
pitelstev krajů se konaly 12. 11. 2000. 
Zastupitelstvo si volíme na dobu 
čtyř let, takže za dvacetiletou historii 
budeme letos 2. a 3. října volit krajská 
zastupitelstva již pošesté.  -lk-


